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Na lepší bydlení 
nabízí město půjčky

Za nepořádné Jirkováky zaplatí 
město statisíce korun měsíčně

Parkoviště u divadla 
bude mít 33 míst

Rozhovor 

Velitel výjezdovky: V nové hasičárně budeme rychlejší

Postupně vznikají 
nové cyklostezky

Čisto, kam se 
člověk podívá, 
ve vzduchu vůně 
novoty a samé 
spokojené tváře. 
Takový pohled se 
naskytl přícho-
zím, kteří přišli 
na slavnostní ote-

vření nových prostor pro výjezdovou 
jednotku. Nejspokojenější byli samo-
zřejmě hasiči. Jak se jim bude v nové 
budově dařit, ukáže až provoz, který 
začne naostro.  

Pavel Kolář, velitel výjezdové jed-
notky Sboru dobrovolných hasičů Jir-
kov, v následujícím rozhovoru popisu-

Pár čísel z historie areálu Sboru dobrovolných hasičů v Jirkově:
● 1946 - hasičům přidělen stávající objekt - hasičský dům
● 1958 až 60 - výstavba nových garáží
● 80. léta - další garáže 3 stání pro velká auta
● 1990 - přístavba dílny a sálu
● 2000 - zahájena 1. etapa stavby nového zázemí - 2015 - 2. etapa výstavby 

je tento přelom v historii jirkovských 
krotitelů ohně.

Určitě jste rád, že už máte stěhová-
ní do nového za sebou…

Ano, měli jsme s tím hodně práce 
a jsme za to rádi. Máme teď dost pro-
storu pro celou jednotku, dostatečné 

zázemí. Zároveň se nám zrychlí výjez-
dy k zásahům. 

Co je největší výhodou v nové pří-
stavbě?

Především to, že jsme ve stejné bu-
dově, kde máme garáže pro auta. Vý-
borná je také skluzová tyč z patra do 

Nejen běžný odpad, ale také injekč-
ní stříkačky, staré matrace, oblečení, 
kusy nábytku jsou k vidění na katastru 
města Jirkova. Vše mimo odpadní ná-
doby. „Je to velký nešvar, lidé znečiš-
ťují město čím dál více,“ povzdechla si 
místostarostka Dana Jurštaková. 

Hodně občanů si nedělá starosti, jak 
to kolem jejich bydliště vypadá. Lidé 
se neobtěžují odvézt rozměrný odpad 
na sběrný dvůr, který mají na základě 
trvalého bydliště v Jirkově zdarma. 
Prostě nepotřebné věci položí vedle 
popelnice, ačkoliv jim za to hrozí až 
padesátitisícová pokuta. 

Další výraznou položkou v rozpočtu 
města je úklid na prostranstvích mimo 
kontejnerová stání. „Máme vytipova-
né lokality - například v ulici Osvo-

bození za vybydleným domem, za 
výměníkem ve Školní ulici, v blízkých 
lesích... Těch lokalit pořád přibývá,“ 
vysvětluje místostarostka. Pracovní 
čety sem vyrážejí v průběhu celého 
roku i několikrát. Nepořádek dělají 
bezdomovci a feťáci, ale i řidiči ka-
mionů nebo autobusů, kteří parkují za 
supermarketem Lidl. 

Jirkov se o tamní pozemky stará
i přesto, že leží mimo katastr Jirkova, 
ve vlastnictví Ředitelství silnic a dál-
nic a města Chomutov. „Občané si my-
slí, že tato oblast patří Jirkovu, ale tak 
to není. Přesto se snažíme ji udržovat, 
protože je to jeden z hlavních výjezdů 
z města,“ dodává Dana Jurštaková. 

O úklid se v Jirkově stará dvanáct 
lidí zaměstnaných v rámci veřejně pro-

spěšných prací (VPP) a městská soci-
ální fi rma ONZA a. s. Částka, kterou 
sisyfovská snaha o uklizené veřejné 
prostranství stojí, dosahuje po přičtení 
nákladů za úklid nepořádku kolem po-
pelnic tři sta tisíc korun. „Přes tři a půl 
milionu ročně platíme za to, že se lidé 
nenaučili uklízet,“ dodává souhrnnou 
částku místostarostka. 

Celkem bylo loni zaplaceno za kom-
pletní služby odpadového hospodářství 
15,6 milionu korun, z toho 1,3 milionu 
za úklid kolem kontejnerových stání. 
Výsledná částka by byla daleko vyšší, 
kdyby zaměstnancům v rámci VPP ne-
proplácel jejich mzdy úřad práce. 

Od občanů Jirkova bylo v loňském 
roce na poplatcích vybráno devět mi-
lionů korun.  (ed)

Z p ř í s t u p n i t 
město cyklistům, 
ať už z řad oby-
vatelů či návštěv-
níků, je i letos 
cílem nově bu-
dovaných úseků 

vyhrazených jen pro ně. 
Přes park ve Smetanových sadech 

bude letos nově možné projet se na 
kole přímo vedle stávajícího chodníku, 
který bude opraven. Povede tu dvou-
metrový živičný povrch s červenými 
úseky. Cyklisté tak budou mít možnost 
projet z centra města a až bude hotova 
rekonstrukce ve Studentské, budou se 
napojovat na cyklostezku směrem na 
horní sídliště ke škole.

Další nový pruh vyhrazený cyklis-
tům vznikne letos v Palackého ulici, 
směrem od autobusového nádraží až 
ke koupališti pod Červeným Hrádkem. 
Silnici čeká kompletní rekonstrukce 
včetně konstrukčních vrstev v části od 
křižovatky se Zaječickou po křižovatku 
s Mosteckou ulicí. Na náročnou akci 
je v rozpočtu vyčleněno 14,4 milionu
korun.                                              (ed)

Na lepší parkování se mohou těšit 
návštěvníci Jirkovského divadla. Ať už 
přijdou na ples či představení, budou 
moci využít 33 nových parkovacích 
míst.

„Chceme lidem umožnit pohodlnější 
přístup, když se vydají za kulturou,“ 
uvedl starosta Radek Štejnar. Změny, 
které proběhnou od dubna do června, 
lze rozdělit na dvě části: úprava stá-
vajících prostor, kde vozidla parkují 
v podstatě neofi ciálně, a rozšíření ka-
pacity. Novým místům ustoupí část 
zahrady u restaurace Shamrock, kde 
vznikne 19 parkovacích míst. Mezi au-
tobusovým nádražím a divadlem dal-
ších 14, včetně několika vyhrazených 
tělesně postiženým. 

Povrch bude tvořit kombinace žulo-
vých kostek a různě velkých a různě 
barevných segmentů dlažby betonové. 
V současné době probíhá výběrové ří-
zení na dodavatele. V rozpočtu se po-
čítá se 4,4 miliony korun.  (ed)

Zastupitelstvo města schválilo na 
svém únorovém zasedání vyhlášení 
výběrového řízení na poskytnutí půj-
ček z Fondu rozvoje bydlení. Ve fondu 
je k přerozdělení mezi žadatele k dis-
pozici milón korun.

Půjčky s výhodným úročením jsou 
určeny žadatelům, kteří chtějí zvele-
bit své obytné domy nebo byty. Žádat 
o půjčku mohou jak fyzické, tak práv-
nické osoby. Lhůta na podání přihlášek 
do výběrového řízení na poskytnu-
tí půjčky je stanovena do 15. března
 2016 (včetně).                               (ed)

přízemí do takzvané špinavé šatny, kde 
máme výjezdovou výstroj. Takže když 
bude poplach, sjedeme do šatny, ob-
lékneme se a hned za dveřmi můžeme 
nasedat do aut. Navíc operační středis-
ko má teď okno do garáží, takže ten, 
kdo vysílá k zásahu, vidí, které auto je 
připravené a k dispozici. 

Co Vám a Vašim kolegům ještě 
dělá radost?

Máme opravdu dost prostoru, dvoje 
šatny, ložnici, moderní učebnu s pro-
jektorem, kde se budeme školit, vel-
kou kancelář, kde budou probíhat po-
rady. A samozřejmě zázemí, technické 
i sociální. Už jsme sice přestěhovaní, 

ale ještě si to tu budeme dokončovat 
podle svého, necháme si udělat velkou 
fototapetu na zeď. 

Do staré hasičárny tedy už ne-
vstoupíte?

Tak se to říct nedá. Máme tam dvě 
dílny, technické zázemí. A nahoře 
v patře mají děti klubovnu. Budovu 
bude využívat hlavně náš hasičský 
spolek. Výjezdová jednotka bude
v novém objektu.  (ed)

Pohled na současný stav. V těchto 
místech bude parkoviště. Foto ED

Část uklízecí party, která se snaží udržovat ve městě pořádek. Ale chtít musejí i sami obyvatelé Jirkova.  Foto MěÚ
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Tel. čísla na městskou policii: 
474 654 179, 732 981 010.

Ulice Budovatelů
pořádně prokoukne

Hasiči mají nové moderní zázemí

Dobrovolníky koordinuje Prohandicap

Velké opravy ve 
Studentské budou 

pokračovat

Dobrovolnice s klientem. 

Z Březence povede 
do Jirkova i chodník

Slavnostní okamžík - starosta Radek Štejnar předává členům sboru klíče od ha-
sičárny.                                                                                                  Foto 2x ED

O saunu je mezi 
lidmi zájem

U skluzné tyče se návštěvníci fotili.                                             

„Hasičům zdar, ohni zmar!“ zaznělo 
na slavnostním otevření nové přístav-
by u jirkovských hasičů. Akce, které 
přihlížely desítky lidí, proběhla první 
únorovou sobotu. 

Po úvodních projevech a přiblížení 
historie, které přednesl moderátor Mar-
tin Koukola, přikročil starosta města 
Radek Štejnar k činu. Nejprve rozdal 
každému členovi výjezdové jednotky 
klíč od nové hasičárny a poté spolu s ve-
doucím odboru majetku města a útva-
ru investic městského úřadu Milanem 
Reinerem přestřihl rudou pásku, aby 
z ní mohl velitel výjezdové jednotky 
Pavel Kolář sejmout klíč i pro sebe. 
Garážová vrata se otevřela a všichni 
byli pozváni na prohlídku. 

Budovou procházeli kolegové jir-
kovských hasičů z okolních obcí
i z partnerského města Brand-Erbis-
dorf. V místnosti operačního střediska 
se brzy shlukli do hloučku a vyměňo-
vali si zkušenosti a postřehy. Někteří 
návštěvníci si se zaujetím fotili skluz-
nou tyč, jiné zajímala hasičská výstroj 

v šatně, a další zůstali na dvoře, kde 
měly děti možnost prohlédnout si vo-
zový park jirkovské jednotky. 

Nová hasičárna vypadala už zabydle-
ně. „Dva dny tu probíhá zkušební pro-
voz, dnes to oslavíme a zítra už jedeme 
naostro,“ řekl velitel Pavel Kolář s vi-
ditelným potěšením na tváři. Přístavba 

stávajících garáží vyšla na 6,8 miliónu 
korun. 

Stará budova nezůstala prázdná, 
v budoucnu by tu mohl fungovat mi-
nipivovar s restaurací a měl by tu být 
koutek s jirkovskou hasičskou historií. 
Některé prostory bude dále využívat 
sbor dobrovolných hasičů.    (ed)

Spolek Prohandicap Jirkov od 1. led-
na 2016 převzal pod svou koordinaci 
dobrovolníky, kteří působí v Měst-
ském ústavu sociálních služeb Jirkov 
(MěÚSS). 

Dobrovolníkům bude zajišťovat 
veškeré náležitosti akreditovaného 
programu, dané zákonem o dobro-
volnické službě například pojiště-
ní, odborný dohled a vzdělávání. 
Díky akreditaci, kterou uděluje mi-
nisterstvo vnitra, má Spolek Pro-
handicap Jirkov také možnost zís-
kat dotaci na rozvoj dobrovolnictví 
v regionu. 

Vedle dobrovolníků působících 
v MěÚSS Jirkov bude v roce 2016 za-
hájen dobrovolnický program, který 
bude pomáhat dětem s doučováním 
a při zajišťování volnočasových akti-

vit. 
Spolek Prohandicap Jirkov by rád 

rozšířil své řady o nové dobrovolníky. 
V roce 2015 v MěÚSS Jirkov aktivně 
vykonávalo dobrovolnickou činnost 
61 dobrovolníků, kteří celkem odpra-

covali 4 861,5 dobrovolnických hodin. 
Dobrovolnická hodina je podle České-
ho statistického úřadu ohodnocena na 
141,15 Kč. Hodnota odvedené dobro-
volnické práce v MěÚSS Jirkov se dá 
vyčíslit na 686 201 Kč. 

Dobrovolníci nepomáhají pouze 
u klientů. Někteří také přispívají drob-
nými dárky, které jsou využity do tom-
boly při pravidelných zábavách v Mě-
ÚSS Jirkov nebo při různých soutěžích 
mezi klienty. Takovými dobrovolní-
ky jsou například zaměstnanci společ-
nosti Billa Chomutov. „Nejen jim, ale 
všem dobrovolníkům chceme touto 
cestou ještě jednou poděkovat za je-
jich nezištnou činnost a pomoc těm 
nejpotřebnějším. Být dobrovolníkem 
může dát vašemu životu nový rozměr,“ 
dodává ředitelka MěÚSS Eva Šulcová.              

Městská sauna v Jirkově zažívá obro-
zení. Po rekonstrukci, která byla nutná 
po dubnovém požáru, si do ní našli 
cestu noví příznivci a návštěvnost vý-
razně stoupla. 

Od začátku listopadu loňského roku 
si tak utužuje zdraví v sauně v ulici U 
Sauny denně zhruba dvacet až třicet 
lidí. „Je to výrazně více než předtím. 
Tehdy chodila do sauny vesměs stálá 
klientela, teď si sem našli cestu i noví 
příznivci,“ potvrdil starosta Radek 
Štejnar. Oproti saunám v okolí je totiž 
v té jirkovské bazén se studenou vodou 
na ochlazení. Letos by se také měly 
zprovoznit masáže přímo v budově. 

Druhá sauna je v rámci wellness 
v suterénu na zámku Červený hrádek, 
kde je i vířivka.  (ed)

Žáci devátých tříd se rozhodují, kam 
na střední školu. V Jirkově je jednou 
z možností studium na městském gym-
náziu v Mostecké ulici. 

Tento měsíc proběhne již druhý den 
otevřených dveří - v úterý 23. úno-
ra dopoledne se přijdou podívat žáci
z jirkovských základních škol a odpo-
ledne od 14 do 17 hodin bude škola 
k dispozici veřejnosti.                     (ed)

Gymnázium chystá 
přijímačky

Celkem 290 dětí přišlo se svými ro-
diči k zápisu ke školní docházce. Číslo 
zahrnuje čtyři jirkovské základní ško-
ly. Tři děti ještě přijdou k náhradnímu 
termínu v únoru.

„Podle našich údajů jsme očekávali 
263 dětí, z toho 31, které měli loni od-
klad školní docházky,“ říká k účasti na 
letošních zápisech starosta Radek Štej-

nar. Loni absolvovalo zápis 246 dětí, 
předloni 258. 

Při pohledu do uplynulých pěti let 
bylo nejvíce budoucích prvňáčků 
v roce 2011, a to 289. Kapacita jirkov-
ských škol potřebám obyvatel města 
vyhovuje. 

V Jirkově jsou základní školy známé 
pod číselným označením, ofi ciální ná-

zev je však dle názvu ulice  - ZŠ v ulici 
Budovatelů je „jednička“, ZŠ ve Stu-
dentské „dvojka“, škola v Nerudově 
ulici je známá jako „trojka“ a na sídli-
šti v Krušnohorské ulici jde o bývalou 
„čtyřku“. Stručné zprávy z letošních 
zápisů na dvou jirkovských školách 
přinášíme o pár stránek dále, na straně 
číslo 6. (ed)

Prvňáčků bude asi víc, než se čekalo

Nejprve menší, později rozsáhlej-
ší rekonstrukce čekají komunikace 
v lokalitě Studentské ulice. Po loňské 
revitalizaci, kdy se proměnil vzhled 
v blízkém okolí hlavní ulice, přijdou 
letos na řadu úseky směrem dolů do 
centra města. Na rekonstrukci úse-
ku komunikace od točny trolejbusů 
až pod křižovatku s Žižkovou ulicí 
a vybudování deseti nových parkova-
cích míst ve Vinařické jsou v rozpočtu 
vyhrazeny dva miliony korun. Kvůli 
parkování bude zmenšena plocha zele-
ně, což v dané lokalitě, kde je zahrada 
a parčík, není až takovou újmou, jak 
by se mohlo zdát. 

„Až tam budou práce dokončeny, 
začne se pracovat ve Studentské uli-
ci. Navážeme na loňskou práci - od 
objektu základní školy k supermarketu 
Penny,“ vysvětluje Milan Reiner, ve-
doucí odboru majetku města a útvaru 
investic Městského úřadu v Jirkově. 

Proběhne zde také rekonstrukce vo-
zovky a chodníků, součástí staveb-
ních prací bude i vybudování nové 
cyklostezky. Vyměněny budou lampy 
veřejného osvětlení a také bude nově 
provedeno odvodnění komunikace. 
Na tuto investiční akci je vyčleněno 
v rozpočtu necelých 19 milionů korun. 
Náhradní autobusy městské hromadné 
dopravy budou po dobu stavebních 
prací objíždět lokalitu přes Vinařickou 
ulici. 

Jirkov tak bude mít kompletně zre-
konstruovanou Žižkovu, Studentskou, 
Hornickou a Vinařickou ulici. Poté se 
bude pokračovat v dalších částech Jir-
kova.  (ed)

Nový povrch silnice, chodník ze 
zámkové dlažby, obnovenou zeleň 
a upravená kontejnerová stání u výrob-
ny lahůdek bude mít letos ulice Budo-
vatelů. 

V části od křižovatky s ulicí Obránců 
míru až po výrobnu lahůdek proběh-
nou práce zhruba za tři miliony korun. 
Výsledkem bude nejen upravenější 
vzhled, ale také bezpečnější pohyb dětí 
i dospělých. „V plánu je rekonstrukce 
schodišť, která vedou k parkovacím 
místům, i přehlednější a bezpečnější 
přechod pro chodce,“ upřesňuje Dana 
Jurštaková, místostarostka Jirkova. 

Naposledy se v této ulici rekonstru-
ovala parkovací stání, a to před šesti 
lety.  (ed)

V části Jirkova Březenec se bude le-
tos pilně pracovat. Do osady vyjedou 
stavební stroje, aby zahájily první část 
rekonstrukce návsi a začaly budovat 
chodník, který ji propojí s Jirkovem. 

Náves je v Březenci díky rybníku 
obklopenému vrbami atraktivním mís-
tem a novinky zdejší atmosféru pod-
trhnou a zdůrazní. Chodník povede 
podél břehu vzdálenějším od silnice, 
přibude zde také dřevěný přístřešek 
pro turisty a další dva pro čekající na 
autobusové zastávce. Ve stejném sty-
lu zde budou pro pohodlí občanů či 
návštěvníků umístěny i lavičky a aby 
byl zachován pořádek, tak přibudou
i odpadkové koše. V současnosti vede 
kolem rybníku místní komunikace, 
pro chodce tam prostor není. 

Na letošní rok se zatím v rozpočtu 
města počítá s jedním milionem korun, 
ale jde jen o první část, pokračovat se 
bude podle situace i příští rok, na který 
se počítá s dalšími třemi miliony ko-
run. Vybudování chodníku od návsi 
směrem dolů do Jirkova k lávce pod 
Březencem bude složitou akcí vzhle-
dem k tomu, že chodník povede příliš 
blízko rodinných domů a zahradám. 
„Jsou tam příjezdové cesty na pozem-
ky jednotlivých vlastníků, zbývá tam 
málo místa,“ vysvětluje místostarostka 
Jirkova Dana Jurštaková. (ed)

Radnice hledá 
referenta  

Zájemci se mohou hlásit na pracovní 
pozici na právním odboru Městského 
úřadu v Jirkově. Termín pro podání 
přihlášek je do 29. února do 12 hodin. 

Nový referent či referentka, kteří bu-
dou mít na starosti agendu přestupků 
a jiných správních deliktů, nastoupí 
1. dubna.

Požadavky a informace, co vše musí 
přihláška obsahovat  jsou vyvěšeny 
na www.jirkov.cz v záložce Městský 
úřad, Volná pracovní místa.  (ed)

Náves v Březenci.  Foto ED
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KAM ZA ZÁBAVOU 
ZÁMEK ČERVENÝ HRÁDEK                                               informace na telefonu 474 684 560

Prohlídky zámku jsou kvůli výstavě lega zrušeny. 
Výstavy: do 19. 2. Svět kostiček Lego, vstupné 50 a 30 Kč. Pohádkový svět: vstupné 

20 Kč. Út-ne od 10 do 16 hodin. 
Wellness centrum: Po-ne 9-21 hodin. Sauna, vířivka. Každý sudý týden v pondělí zavřeno.  

JIRKOVSKÉ DIVADLO, dříve KULTURNÍ DŮM             informace na telefonu 474 654 265 

Pátek 19. 2. od 20 hodin - Myslivecký ples města Jirkova. Lístky k prodeji v Infocentru.
Neděle 21. 2. od 15 hodin - Karneval show, zábava pro děti, vstupné 60 Kč.
Úterý 23. 2. od 19 hodin - jazzový koncert Amc trio, vstupné 150 Kč. 

ZÁKLADNÍ UMĚLECKÁ ŠKOLA  informace na telefonu 474 654 077

Úterý 23. 2. od 19 hodin - Pavel Voráček - klavírní recitál, pořádá Kruh přátel hudby.
Úterý 15. 3. od 19 hodin - Recitál violoncello a klavír, Kristýna Vocetková Marek Švejkar, 

pořád Kruh přátel hudby, více informací v článku na této straně. 

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE PARAPLÍČKO informace na telefonu 474 654 313

Každý čtvrtek od 13:30 do 18 hodin - Keramika pro děti a dospělé 50 Kč.
Pátek 26. 2. od 15 do 19 hod - Ateliér - pletení z pedigu pro dospělé,100 Kč.

MATEŘSKÉ CENTRUM A MINIŠKOLKA ARCHA 777 informace na tel. 725 006 968

Dětský klub: Středa od 14 do 16 a od 16 do 18 hodin + výlet jednou měsíčně. Poplatek za 
celý měsíc vyjma výletu 120 Kč. 

Mateřské centrum: 9-12:30 hodin program, 40 Kč. 13-17 hodin volná herna, 30 Kč.
Miniškolka - hlídání dětí od 18 měsíců do 6 let. Po-pá od 7:30 do 17 hodin (do 250 Kč na 

den). Doprovod dětí na zájmové kroužky. 
Pondělí 22. 2. až pátek 26. 2. od 10 do 11 hodin - Dětský karneval, program pro rodiče

s dětmi. Přijďte v maskách, vstupné za celé dopoledne 40 Kč. Registrujte si místa na 
konkrétní den. Mimo karnevalový rej bude herna otevřena. 

GALERIE JIRKOV                                                                         informace na telefonu 724 685 288

Otevírací doba: Úterý 10 - 12:30, středa, čtvrtek, pátek 15 - 17:30, sobota 14 - 17:30.
Fantasy obrazy sourozenců Kamily a Milana Tóthových. 
Sobota 20. 2. od 9 do 14 hodin - Modrožluté tvoření, kurz patchworku s txtilní výtvarnicí 

Martinou Góčovou.
Sobota 27. 2. od 9 do 13 hodin - Ateliér - kurz linorytu.

LEZECKÁ ARÉNA informace na telefonu 474 345 540

Otevírací doba: ve všední dny 16-22 hodin, víkendy a svátky 10-22 hodin.
Pátek 19. 2. od 19 hodin - přednáška o africké Gambii,
                od 20:30 Bubenický workshop.
Pátek 26. 2. od 17 do 21 hodin - šesté kolo Bouldering Session, otevřený závod.

ČAJOVNA ZEN 

Sobota 20. 2. od 19 hodin - koncert skupiny Primitivové neznámé kultury 
Pondělí 22. 2. od 19 hodin - Úplňkáři, setkání veselých bytostí s hudebními nástroji. 
Středa 24. 2. od 18 hodin - beseda s Mírou Ahimsou o bezstopovém životním stylu a životě 

ve Španělsku. 
Čtvrtek 25. 2. od 19 hodin - ochutnávka čajů.

Pořádáte akci pro veřejnost? Využijte možnosti uveřejnění v tištěném 
kalendáři a na webu Jirkova - e-mail: a.karlovska@jirkov.cz. 

Karnevalovému nadšení 
propadlo plné divadlo

Od 5. února mohou podávat žá-
dosti neziskové organizace a spolky, 
od 3. března sportovní organizace 
a sportovci. Jde o standardní podporu, 
která funguje v Jirkově dlouhodobě. 
Subjekty, které čerpaly peníze formou 
dotací, musí i nadále podávat žádosti 
o dotace. Podrobné informace najdou 
žájemci na www.jirkov.cz. 

Sportovci a sportovní organizace 
musejí v žádosti uvést, na co plánují 
peníze využít, a doložit veškeré poža-
dované náležitosti podrobně vyjmeno-
vané ve výzvě. Pro sport je v rozpočtu 
vyčleněna částka 2,2 milionu korun. 
O poskytnutí podpory rozhoduje rada 
města nebo - jde-li o částku nad 50 ti-
síc v jednom kalendářním roce - zastu-
pitelstvo.  (lm)

Neziskovky, spolky  
a sportovci mohou 

žádat o peníze

Jméno klavíristy Pavla Voráčka se 
často objevuje na české hudební scéně. 
Výborný pianista vystupuje jak sólo-
vě, tak i jako komorní hráč. 

Na jeho uměleckém růstu se podílela 
řada vynikajících klavírních pedagogů 
- na Hudebním gymnáziu J. Nerudy 
v Praze, na Akademii múzických umě-
ní či na Birmingham Conservatoire ve 
Velké Británii. 

Během studia získal řadu cen v ná-
rodních a mezinárodních soutěžích
a také několik zvláštních cen za inter-
pretaci děl R. Schumanna a K. Slavic-
kého. V sólovém i komorním reper-
toáru Pavla Voráčka jsou zastoupena 
díla od baroka až po současnost. Kro-
mě skladeb velkých mistrů se věnuje 

i interpretaci a premiérování skladeb 
svých současníků.

V rámci doktorandského studia na 
ostravské univerzitě si vytkl nároč-
ný cíl – nastudovat všech 32 klavír-
ních sonát L. van Beethovena. Pavel 
Voráček koncertuje nejen na pódi-
ích v České republice, ale i ve Velké 
Británii, Číně, Slovinsku, Švýcarsku 
a Itálii. Kromě hry se věnuje i pedago-
gické činnosti. Příležitost poznat Pavla 
Voráčka osobně a v jeho podání vy-
slechnout skladby L. Janáčka, L. van 
Beethovena, B. Smetany a J. Brahm-
se budou mít návštěvníci v úterý 23. 
února v sále Základní umělecké školy 
v Jirkově, kde od 19 hodin začíná jeho 
Klavírní recitál.  (kph)

V Jirkově zahraje 
klavírista Voráček

Mateřské centrum a miniškolka, pro-
vozované spolkem Archa 777 přijímá 
zájemce o stáže či praxe studentů. 
Dále také nabízí realizaci dobrovol-
níkům u dětí, při venkovních akcích 
a prázdninových programech. „Dobro-
volníkem se může stát kdokoliv starší 
patnácti let. Každý z nás umí něco, co 
může poskytnout druhým. Hledáme 
ochotné lidi do programu nazvaného 
babička na půjčení a do dětského klu-
bu,“ upřesňuje Petra Brožíková, před-
sedkyně spolku. 

V Arše budou letos probíhat rodinné 
akce pouze v květnu  - Spolu za spor-
tem v Olejomlýnském parku a v říjnu 
- Drakiáda a Lampionový průvod. Při 

Každoročně v lednu pořádá Dům dětí 
a mládeže Paraplíčko Jirkov (DDM) 
za podpory města Jirkova dětský kar-
neval. 

Jirkovské divadlo se vždy napl-
ní maskami všeho druhu, a to nejen
z Jirkova, ale i ze širokého okolí. I le-
tos se společně s pořadateli děti celé 
dvě hodiny bavily tancem a různými 
soutěžemi. 

„Nejlepší masky byly vylosovány
a odměněny. V bonbónové bohaté 
tombole mohly děti vyhrát krásné 
hračky,“ povyprávěla Zdeňka Bolom-
ská, ředitelka DDM a dodala: „Tak na 
viděnou zase za rok!“ (ed)

▲ Jako v transu? Dění na pódiu 
upoutalo pozornost každého účastní-
ka či účastnice, kteří se houfovali na 
parketu. 
► Jistě nejen malý skřítek a Spider-

man, kteří jsou na snímku, se ocitli
v náručí veselého našňořeného klau-
na.  Foto DDM

sportovní akci, která se konala už loni 
na konci letních prázdnin, letos přibu-
de netradiční turnaj rodin. V květnu
i v říjnu je naplánován také rodinný 
orientační průvod městem. 

Služby týkající se hlídání dětí, dět-
ského klubu a provozu centra jsou 
podrobněji uvedeny  na www.archajir-
kov.cz, případně ve dvousloupci vlevo 
na této straně. (ed)

Mateřské centrum zve studenty i babičky
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BOLEBOŘ  

Ve Vrskmani hrají fotbal hlavně pro radost, ale zlepšování potěší také

Snímek z úvodního utkání loňského podzimu. Domácí FC H. V. Vrskmaň (v tma-
vém) hostil rezervu 1. SK Jirkov a vstup do sezóny se mu vydařil, vyhrál 2:1. 
V souboji o míč Ota Říha (vpravo) s Pavlem Glasem, dále na snímku napravo 
od nich (v popředí) Radek Šilhan, Jiří Vyhlas a Pavel Lehrer.

Zpravodajství z obcí: 
STRUPČICE VRSKMAŇ

co nového u sousedů

Vrskmaň - Fotbal ve Vrskmani zno-
vu ožil, když po mnohaleté pauze 
vyběhli na podzim 2012 na trávník 
zdejšího hřiště borci v dresech FC 
H. V. Vrskmaň. Klub se zapojil do nej-
nižší soutěže, okresní soutěže mužů, 
ve které válčí poměrně úspěšně do-
sud. 

„Jsme malá vesnice, z vlastních zdro-
jů bychom celý kádr určitě nepostavili, 
takže za nás hrají i kluci ze Strupčic 
a okolí,“ vysvětluje starosta Vrskmaně 
Václav Hora, který je zároveň předse-
dou klubu (s vysvětlením: kdo by to 
dělal?). „Vloni jsme se stali farmou 
Strupčic, takže někteří hráči nastupují 

Jak předseda vrskmaňského fotba-
lu zdůrazňuje, hrají tu především pro 
radost. „Nějakými postupovými am-
bicemi se nezabýváme, na to nejsou 
peníze. Ale přípravu nepodceňujeme – 
každý rok máme několikadenní cyklis-
tické soustředění, kdy urazíme spoustu 
kilometrů po jižních Čechách.“ 

Výsledky klubu určitě nejsou od-
razem cyklopřípravy, nebo jenom jí, 
faktem však je, že během let dochází 
k pozvolnému vzestupu. Vrskmaňští 
fotbalisté při svém debutu v sezóně 
2012/13 skončili šestí, pak další dva 
roky pátí a letos přezimují na pěkné 
třetí příčce, přičemž oproti předcho-
zím ročníkům se tým poprvé může 
pochlubit výrazně aktivní střeleckou 
bilancí (skóre 30:18). Teď už jen zbý-
vá, aby to, co si FC H. V. Vrskmaň 
nahrál na podzim, neprohospodařil na 
jaře.                                                (lm)

Strupčice - Do dvou rozsáhlejších in-
vestičních akcí se hodlají v tomto roce 
pustit ve Strupčicích. Obě jsou vlast-
ně zaměřeny na budoucnost - jedna 
poslouží těm nejmenším obyvatelům 
obce, druhá je určena mladým.

„Na letošek plánujeme rozšíření ka-
pacity mateřské školy formou přístav-
by, protože dětí u nás stále přibývá,“ 

daly o dotaci. „Doufáme, že to dopad-
ne dobře, žádosti v této oblasti bývají 
úspěšné,“ dodal starosta, který upřes-
nil, že celá investice včetně dotačních 
zdrojů by měla vyjít asi na sedm mili-
ónů korun. 

Další rozsáhlejší akcí je záměr vý-
stavby bytového domu s dvanácti 
byty. Ta zatím ještě není ve fázi, kdy 

Pěnkava: Na byty pro normální lidi stát nemá, musí se postarat obec
prozrazuje plány obce starosta Luděk 
Pěnkava. „Máme z toho samozřejmě 
radost, ale zároveň musíme mladým 
obyvatelům zajistit veškeré služby, 
jež můžeme. A předškolní zařízení pro 
děti našich občanů považujeme za sa-
mozřejmost.“ 

Přístavba už má reálnou podobu - 
projekt je zpracován a Strupčice požá-

by mohla být přesněji vyčíslena, jis-
té je však jedno, bude hrazena plně 
z peněz obce. A komu jsou byty ur-
čeny? „Našim mladým, nechceme, 
aby odcházeli do města za bydlením,“ 
vysvětluje Pěnkava. Bytová výstavba 
z obecního rozpočtu není příliš obvyk-
lá, ale podle něj má tento postoj jasné 
zdůvodnění. 

„Stát vynakládá milióny korun na 
bydlení pro sociálně slabé lidi, pro 
nepřizpůsobivé, na byty v sociálně 
vyloučených oblastech. A na byty pro 
normální lidi, kteří jsou přínosem spo-
lečnosti, státnímu rozpočtu i obci, v níž 
žijí, pak už peníze nemá,“ vysvětluje 
starosta. „Tuto roli státu tedy musíme
nahrazovat my.“                             (lm)

První taneční zábava v nové strupčické hale patřila hasičům

Strupčice - Jen několik dní po slav-
nostním otevření strupčické haly, při 
němž tento sportovní stánek absolvo-
val generálku v roli kulturního domu, 
proběhla premiéra v téže roli. 

Hasičská zábava není žádný hogo fogo ples, takže její aktéři se bavili zcela 
nenuceně. 

Kde se baví hasičí, tam nesmí chybět 
Soptík, byť jen z marcipánu v podobě 
dortu, který byl součástí tomboly.

níž se na parketu objevila zásahová 
jednotka, aby zlikvidovala „požár.“ 
„Byl to zásah pojatý dost v legraci. My 
jsme se fajn pobavili a doufám, že lidé 
taky,“ vyjádřil se König k hasičskému 
číslu a dodal, že jeho poslední větu lze 
vztáhnout na celou společenskou akci. 

K dobré náladě přispěl i zásah hasičské jednotky, která neohroženě zlikvidova-
la požár přímo na parketu.                                                Foto 3x Věra Stehlíková

A podle ohlasů byla nadmíru zdařilá. 
Jako první si tady svou zábavu naplá-
novali hasiči z místní jednotky SDH, 
a to na sobotu 23. ledna. „Čekali jsme 
nejvýš dvě stě lidí, ale skutečnost naše 

odhady překonala, dorazilo jich ještě 
o šedesát víc,“ konstatoval spokojeně 
Petr König, strojník strupčického sbo-
ru dobrovolných hasičů. „Příjemným 
překvapením pro nás byl nejen zájem 
místních, ale také našich profesionál-
ních kolegů z Mostu i Chomutova, kte-
ří dorazili v nad očekávání početných 
skupinách.“

Součástí zábavy byla kromě běžného 
programu i „kulturní vložka“, během 

„Nebylo to sice takové rodinné jako 
dříve v hospodě, přece jen jsou to ob-
rovské prostory, ale ty tomu dodaly 
parametry opravdového plesu, takže si 
naší zábavy mohlo užít daleko víc lidí,“ 
uzavřel strupčický hasič ohlédnutí za 
jejich zábavou.                              (lm)

Fotbal má někdy leccos společné-
ho s tancem, alespoň v podání rivalů 
z Vrskmaně a Jirkova. Chlapi se pohy-
bují na hřišti ve dvojicích (viz zejména 
snímky dole) a záminkou ke kontaktu 
je míč. Ke svému tanečku se chystají 
jirkovský Pavel Nobst (vlevo) a do-
mácí Daniel Paták, bedlivě je sleduje 
Pavel Glas.◄▼ Když se taková dvo-
jice setká u míče, je z toho elegantní 
kreace připomínající lidový tanec ob-
kročák.▼►      Foto 3x Luboš Mizun

za oba kluby. Což mimo jiné zname-
ná, že se nám rozšířil také počet divá-
ků.“ 

Fotbalisté si v obci se dvěma stovka-
mi obyvatel získali přízeň fanoušků. 
Na jejich zápasy jich chodí průměrně 
kolem padesáti. „Určitě to není proto, 
že při utkáních točíme pivo,“ doplňuje 
tento údaj s úsměvem Hora. 
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ŘÁDKOVÁ INZERCE
Koupím poštovní známky, staré dopisní obálky se známkami, pohledy a všech-

ny hračky do roku 1985. Tel. 773 505 063.

Koupím starší pivní půllitry a třetinky s nápisy pivovarů, např. Pivovar Jirkov, 
Ústecké, Komotauer a další. Sběratel - tel. č. 732 170 454.

Inzerujte v Jirkovských novinách! 
Velký dosah (náklad 9 500 ks), příznivé ceny: 

neziskové organizace a soukromé osoby: 0,25 Kč/znak.

BOLEBOŘ  

Zpravodajství z obcí: 
STRUPČICE VRSKMAŇ

co nového u sousedů

ZUBNÍ LABORATOŘ 
MUDr. M. Kaiser

Pronajmu garáž U Dubu. Tel. 733 523 016. 

Vrskmaňská školka čeká na své nájemníky 
Od příštího školního roku zahájí činnost odloučené pracoviště 

organizace Mateřská škola Jirkov ve Vrskmani. Rodiče v této
a přilehlých obcích, kteří mají zájem o umístění svého potomka 
v tomto zařízení, se mohou do konce února dostavit na obecní 
úřad ve Vrskmani.

Jeden z nejstarších domů v obci stojí přímo u silnice. Byl postaven v poslední 

čtvrtině 19. století. Zrekonstruovaná zatím byla část přízemí. Jak je vidět, majitele 

ještě čeká, jak se říká, práce jak na kostele.                          Foto 4x Luboš Mizun

Boleboř - Otevřít druhou hospodu 
v obci se dvěma sty obyvateli nevy-
padá jako příliš dobrý podnikatelský 
záměr, tím spíš, když je od té první 
několik desítek metrů. I když se to 
však možná zdá podivné, ne vždy je za 
otevřením restaurace na prvním místě 
motiv vytvářet zisk. V Boleboři je ta-
kovým atypickým podnikatelem Ale-
xandr Peteřík.

„Je to především architektonicky za-
jímavý barák, který původně, před vál-
kou, sloužil jako hospoda. Bylo mi líto 
nechat ho chátrat, a tak jsme ho před 

Stará hospoda v Boleboři pozvolna ožívá, 
svůj původní předválečný ráz si zachová

dvěma lety koupili a začali dávat do 
pořádku,“ říká Alexandr Peteřík, který 
je v horách doma - vyrůstal na Sva-
hové a teď bydlí v Orasíně. Jako dře-
vař pracoval v lese a pracuje nadále. 
V hospodě je přes týden, kdy se otvírá 
až v 16 hodin, jeho žena, on se přidává 
o víkendech a o svátcích a postupně 
s výpomocí přátel pracuje na staveb-
ních úpravách. 

Velký dům hned u silnice tak mění 
svou podobu zevnitř jen pozvolna. 
„Zprovoznili jsme to, aby dům ožil, 
zatím jedeme bez kuchyně. Ta tu kdysi 

také bývala, doufám, že se k tomu také 
časem dostaneme – prostory tu jsou, 
ale scházejí fi nance,“ dodává dřevař – 
hospodský, ale hned prozrazuje další 
plány. „Hlavní pro nás je zachovat pů-
vodní ráz, takže všechny stylové prvky 
tu zůstávají. Ani jako název jsme ne-
hledali něco originálního – je to prostě 
Stará hospoda.“

Dřevo, kámen, silné zdi, původní klenba u oken, to je inte-

riér hospody, jak v části pro hosty, tak za výčepem.

A tady bude sál pro zábavy s vlastním výčepem, do podzi-

mu bude hotovo, prozrazuje další plány Alexandr Peteřík. 

A jak je to s tím podnikatelským zá-
měrem, zmiňovaným v úvodu? „Urči-
tě to není na to, abych se tím uživil. 
Boleboř se sice rozrůstá, přibývají 
chataři, rekreanti, lidé z města utíkají, 
přes léto to jedna hospoda někdy ani 
nestíhala, ale v zimě se samozřejmě 
nedá mluvit o nějakém zisku. Já však 
do toho nešel s vidinou zisku, ale jako 
nadšenec a jsem rád, že se mi povedlo 
„zblbnout“ i rodinu. Jde nám přede-
vším o to, uchovat a oživit část naší 
minulosti,“ vysvětluje A. Peteřík zá-
věrem.                                            (lm)

Některé části domu zdobí původní 

cihlová klenba. 

Nově otevřeno na adrese
Chomutovská 370 Jirkov

Po - Pá   7 - 15
telefon 736 675 101
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Vizitka zastupitele: Luboš Nosál

V příštím vydání Roberta Plzáka z ANO 2011.

Jirkovští skauti byli opět první

Uzlové vítězství! Již patnácté za sebou.  Foto Skauti

Jirkovské noviny chodí do každé 
schránky vždy ve dnech, které jsou 
uvedeny na titulní straně. Pokud se 
tak nestane, napište svou adresu na 
jirkovske.noviny@jirkov.cz, zajistí-

me u České pošty nápravu. 

Předškoláček Miloslav Hasík plnil úkoly svědomitě.  Foto M. Hasíková

Luboš Nosál je 
členem jirkov-
ského zastupi-
telstva od roku 
2014, spolu se 
svými kolegy ze 
strany ANO 2011 
tvoří opozici. 
Je také členem 
bytové komise. 

Vzhledem k tomu, že se celou svou 
profesní dráhu pohybuje ve stavebnic-
tví, zajímají ho především investice 
města v této oblasti. Má zkušenosti
a tak leckdy i na první pohled vidí, že 
něco mohlo dopadnout lépe. Účast-
nil se také kontrolního dne na stav-
bě v ulici Obránců míru, zajímá se 
i o starší práce. „Například povrch 
Chomutovské ulice, který byl nedáv-

no zrekonstruován, je opravdu špatně 
odvedená práce. V tomto stavu nezís-
kala komunikace takovou životnost, 
s jakou město počítalo,“ říká a dodává, 
že je dobře, že vláda připravila nový 
zákon o veřejných zakázkách, který 
dovoluje ve výběrových řízeních pře-
dem vyloučit ty fi rmy, s nimiž měl za-
davatel špatnou zkušenost. 

Luboš Nosál vystudoval stavební 
fakultu Vysokého učení technického 
a v oboru také zůstal. Prošel různými 
pozicemi, od investičního referenta po 
stavbyvedoucího. „Je bohužel vidět, 
jak se snižuje úroveň odváděné práce. 
Rychlost je na úkor kvality,“ posteskl 
si. 

Zastupitel žije v Jirkově od narození, 
takže zažil staré náměstí, prošel třemi 
základními školami. Na té v Nerudo-

Bývalý lazaret a stáje, které se na-
cházejí v blízkosti zámku Červený 
hrádek, by se mohly stát majetkem 
města Jirkova. 

Rozhodli tak jirkovští zastupitelé 
na základě avizovaného prodeje ob-
jektu v konkursním řízení stávajícího 
vlastníka fi rmy LESS & FOREST 
s. r. o. Objekt je totiž kulturní památkou 
a přímo navazuje na jízdárnu, která je 
vlastnictvím města, a tvoří v podzám-
čí u rybníka jednotný celek. Pokud by 
město Jirkov budovu získalo do svého 
vlastnictví, byla by využita jako záze-
mí pro zámek, dílny pro pracovní četu 
zámku, sklady a rozšíření ubytování. 
Vstoupilo tedy do výběrového řízení, 
v němž je stanovena odhadní cena ob-
jektu včetně movitých věcí na 3,525 
milionu korun. Kolik je ochoten Jirkov 
zaplatit? „To není veřejná informace. 
Abychom nebyli mezi ostatními účast-
níky řízení znevýhodněni, rozhodli 
jsme se, že naši nabídku nezveřejníme 
a určí ji rada města,“ vysvětluje postup 
při podávání nabídky místostarostka 
Dana Jurštaková. Rozhodnuto bude do 
konce února. 

Dvoupodlažní budova byla v osmde-
sátých letech minulého století přesta-
věna na kancelářské a skladové prosto-
ry, ale v současnosti je opět ve stavu 
před rekonstrukcí, takže pokud Jirkov 
uspěje, budou ho čekat jednání s pa-

Jirkovští skauti po patnácté v řadě 
vybojovali titul Zlatý uzel. Jako kaž-
dý rok se jirkovské skautské středisko 
vydalo na okresní závody v uzlování 
v Kadani. Na závody se pilně připra-
vují a jezdí skauti všech věkových ka-
tegorií z Chomutova, Kadaně, Klášter-
ce nad Ohří a Jirkova.

Závod začal dopoledne soutěží nej-
mladších. I přes velkou snahu vlčat a 
světlušek jim v této kategorii neupat-
řily stupně vítězů. Poté přišla na řadu 
hlavní soutěž, a to soutěž mezi jed-
notlivci ve věku 11 až 15 let. V této 

ZŠ BUDOVATELŮ: 
Zápisy na 1. ZŠ Budovatelů Jirkov proběhly v příjemné atmosféře. Bylo připra-

veno devět stanovišť, kde se paní učitelky věnovaly budoucím prvňáčkům. V hale 
bylo připraveno miniaturní kino, ve kterém si děti krátily chvíle čekání. Některé 
děti již budovu školy znaly, protože přišly v prosinci na den otevřených dveří. 

K zápisu se dostavilo 55 žáků, zapsáno je 47. Ve školním roce 2016/17 budou 
dvě 1. třídy o 24 žácích. Pro děti s odkladem školní docházky bude zřízena pří-
pravná třída, která připraví děti k plynulému vstupu do 1. třídy. 

 Zástupkyně ředitele Dagmar Nitkulincová
ZŠ STUDENTSKÁ:

Zápisy se na 2. ZŠ nesly v klidné atmosféře. Předškoláci s velkou zodpovědností 
poprvé usedali do lavic a pod vedením příjemných učitelek 1. stupně plnili nejrůz-
nější tvořivé úkoly typu - skládání fi gurek podle velikosti, určování barev, tvarů, 
počítání obrázků, vyprávění pohádek či kreslení postavy. Ze tříd byl občas slyšet 
i zpěv písní a došlo také na pohybové kreace v podobě tanečků. K zápisu dorazilo 
78 předškoláků. Téměř všichni tak důležitou událost zvládli. Některé děti nebyly 
v počtech k zastavení a počítaly i do tisíce. Několik předškoláků se bude asi ve 
škole nudit, protože si již dokáží přečíst celou větu a skoro všichni si dokázali 
podepsat vlastní rukou svůj zápisový list. 

Po celou dobu zápisu byla přítomna také školní psycholožka, která rodičům 
v případě potřeby poradila. Každý, kdo byl úspěšný, si vysloužil odměnu a potřásl 
si rukou s ředitelem školy. Jako budoucí žák naší školy byl označkován „plac-
kou“ s naším logem. Na nové prvňáky se budou těšit dvě zkušené paní učitelky. 
Přejeme dětem, aby se jim u nás ve škole líbilo, aby měly hezké známky a hodně 
hezkých zážitků. Vám, vážení rodiče, děkujeme, že jste k zápisu zvolili naši školu 
a věříme, že to byla dobrá volba!  Učitelky a učitelé z 2. ZŠ v Jirkově

se středisko zásluhou dívčího oddílu 
Andromeda umisťuje pravidelně až na 
vrcholu. 

Nejžhavější kandidátka na prvenství 
Kateřina „Koník“ Šulcová obhajova-
la titul z loňského roku. Bez váhání 
vstoupila do závodu a šest uzlů uvá-
zala za 24 sekund. Nikdo z ostatních 
soutěžících se k tomuto času nedoká-
zal ani zdaleka přiblížit, a tak Jirkovští 
mohli oslavovat již patnácté prvenství 
v řadě. 

Za zmínku stojí i úspěch v soutěži 
dvojic ve věku nad patnáct let. Jirkov-

ské středisko zastupoval oddíl Šťastná 
13. Do soutěže se zaregistrovalo hned 
několik soutěžních dvojic z Jirkova, 
Kadaně a Chomutova. Při vyhlašová-
ní výsledků bylo slyšet nadšené jásá-
ní jirkovské výpravy, která obsadila 
všechny stupně svými zástupci. Na 
třetím místě se umístili Martin „Ninja“ 
Janoš a Anna „Chrasťa“ Janošová, na 
druhém místě Kateřina „Kopřiva“ Ste-
uterová a Linda „Šmoula“ Roncová, a 
na místě prvním Ondra „Sprchy“ Rác 
a Jan „Křemen“ Švach. 

 Martin Janoš, vedoucí střediska 

mátkáři a fi nanční přípravy. „Je nám 
jasné, že rekonstrukce bude náročná, 
ale ten objekt za to stojí. Neradi by-
chom, aby zámek a jeho okolí, do ně-
hož stále investujeme, měl jako vadu 
na kráse budovu, kterou by mohl nový 
vlastník nechat zchátrat nebo využívat 
nedůstojným způsobem,“ vyjádřil se 
starosta Radek Štejnar. Pozemek má 
i s nádvořím výměr přes dva tisíce m² 
a poloviční zahradu.

Město tuto romantickou lokalitu zve-
lebuje, počínaje úpravou zámeckého 
parku či plánovanou restaurací drob-
nějších objektů v jeho okolí (napří-
klad sloup Panny Marie Immaculaty 
v nedalekém lese). Letos proběhne 
také výstavba dřevěné lávky z břehu 
rybníka na ostrůvek, která bude při-
pomínat časy, kdy zámek patřil ještě 
knížecímu rodu.  (ed)

Město má zájem 
o budovu u jízdárny

Postará se o ni město? Pohled na 
budovu čp. 2, která těsně sousedí 
s jízdárnou jirkovského zámku Červe-
ný hrádek.  Foto ED

vě ulici reprezentoval Jirkov jako žák 
v atletických soutěžích, kdy došel až 
na celostátní úroveň. Záliba ve sportu 
mu zůstala, v zimě jezdí na běžkách po 
Krušných horách, v létě hraje tenis… 
„Tělo potřebuje pohyb, je pravda, že 
ve zdravém těle zdravý duch,“ dodává. 

Trochu ho mrzí, že v Jirkově nezů-
stávají mladí vzdělaní lidé. „Chápu 
je, protože po vysoké škole, tu těžko 
najdou uplatnění,“ říká, přesto ale vní-
má, že je potřeba rozvíjet Jirkov všemi 
směry, nabízet obyvatelům možnosti 
ve všech oblastech života.  (ed)

Jak probíhaly zápisy?
Zprávy o průběhu zápisů na jirkovských školách

Tři jirkovské památky jsou zvěčněny 
na samolepících vizitkách, které sbírají 
turisté do svých deníků. Letos přibyla  
na území Jirkova čtvrtá, výroční vizit-
ka základní školy ve Studentské ulici. 
Připomíná třicáté výročí od otevření 
nové budovy, původně totiž v roce 
1947 byla 2. ZŠ otevřena v Mostecké 
ulici. 

„Vizitka je v prodeji na vrátnici ško-
ly ve Studentské ulici. Požádat můžete 
též o neotřelé razítko s logem našeho 
vzdělávacího ústavu,“ informoval ve 

Turisté si mohou koupit další samolepku 
druhé polovině ledna veřejnost ředitel 
ZŠ Studentská Jan Duda. Cena vizitky, 
která se lepí do turistického deníku, je 
dvanáct korun. 

V informačním centru v Kostelní uli-
ci jsou za stejnou cenu k prodeji další 
tři vizitky, se zámkem Červený hrádek, 
historickým podzemím a zámeckou 
jízdárnou. 

„Ke koupi je také vizitka ze série 
Toulavé kamery s motivem kostelní 
věže,“ doplnila Marie Pařezová z in-
formačního centra.  (ed)

Takzvaná výroční vizitka jirkovské 
školy vznikla k příležitosti uplynutí 30 
let od otevření nové budovy. ve Stu-
dentské ulici. Foto ZŠ
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Zdravotní sestra Michaela Kostelejová, fi nalistka celostátní soutěže Sestra Sym-
patie.  Foto MK

PROGRAM KINA 

Online rezervace na www.kinojirkov.nainternetu.cz.

Výuka hry na tradiční australský nástroj v angličtině byla zábavná pro obě 
strany. Australan ocenil jazykové znalosti našich studentů Foto MG

Jirkovskou sestřičku dostaly 
hlasy veřejnosti až do fi nále

             Retro rubrika             ... z dějin ervěnického Sokola...            Retro rubrika                ... z dějin ervěnického Sokola...          Retro rubrika     

Proti proudu času: listování kronikou 
ervěnického Sokola - XIII. - poslední stránky 

Organizace Sokol byla zrušena, Ervěnice byly zlikvidovány, co může ještě kronika evěnických Sokolů obsahovat? Je to poslední záznam, který pořídil Jaroslav Hampacher v roce 1998, tedy v době 
relativně nedávné. Jeho zápis shrnuje vývoj jednoty od roku 1924 až k současnosti. V první pasáži se autor věnuje období předválečnému, k němuž jsme se vrátili prostřednictvím záznamů Karla 
Rykla. Navážeme proto jeho líčením let poválečných, které končí přesunem obyvatel, a tím i ervěnických sportovců, do nového domova – Jirkova. 

Nový začátek není lehký
Hrůznou dobu nacistického teroru 

nám připomínají oběti z řad ervěnic-
kých Sokolů – bratří F. Kouteckého, 
K. Popelky, A. Zadnička a K. Zbírala, 
kteří v rámci odboje položili své živo-
ty.

S obnovou činnosti v r. 1945 to ne-
bylo ale jen tak jednoduché, protože 
v průběhu války byla Sokolovna 
přebudována na ubytovnu, takže se 
nejdříve musela uvést do původního 
stavu. Chyběly fi nanční prostředky, 
takže se stejně jako před lety vypsa-
la bezúročná půjčka. Nadšení Sokolů 
bylo veliké, takže již na jaře 1947 byla 
Sokolovna opět plně provozuschopná. 
V této poválečné době „táhli“ činnost 
sokola hlavně Ferda Honický, bří 
Matoušové, manželé Kafkovi, manž. 
Liškovi a Bedřich Zahradník, Franta 
Šedivý a Mirda Hošek. 

V obnovené tělocvičně se ihned zača-
lo pilně nacvičovat na X. všesokolský 
slet, který se konal na rozhraní června 
a července r. 1948 v Praze. Tomu ještě 
předcházely okrskový slet v Chomuto-
vě a župní slet v Duchově.

1948: ze Sokola Uhloblesk
X. Všesokolský sjezd se ale již konal 

po komunistickém únorovém převratu 
a byl tečkou za činností převážné části 
sokolských jednot. Komunisté si byli 
vědomi, že Sokol je mohutná organi-
zace a představuje velikou politickou 

sílu, jejíž idee jsou v příkrém rozporu 
s ideemi komunistickými. Bylo tedy 
nutné se sokolem řádně zatočit, což 
se postupně stalo. V Ervěnicích ale 
již pod tlakem a patronací KSČ došlo 
v květnu 1948 ke slučovací schůzi 
všech tělovýchovných a sportovních 
složek ve městě. Ve shodné době zba-
vil městský akční výbor členství v So-
kole oba bratry Matouše.

V průběhu poměrně krátké doby se 
pak Sokol Ervěnice přejmenoval na 
Dynamo, Uhloblesk, Baník a na závěr 
před likvidací Ervěnic v r. 1956 získal 
název patronátního podniku – Velko-
důl Čsl. armády, který nese doposud. 
Po X. sletu chodily cvičit jenom ženy, 
které se v r. 1955 zúčastnily pod hla-
vičkou ROH spartakiády.

◄ Úvod posledního zápisu v kronice.

Do Jirkova pro neschopnost radních
Likvidace Ervěnic byla zahájena 

v r. 1957. Přestože původní záměr byl 
vybudovat Nové Ervěnice v blízkosti 
Drmal, narazil tento plán na neschop-
nost a zkorumpovanost tehdejších er-
věnických radních. A tak se stalo, že se 
část Ervěničáků stěhovala do Mostu, 
Chomutova, největší část do Jirkova, 
kde bylo nově vybudované sídliště po-
jmenováno Nové Ervěnice. 

Převést činnost těl. jednoty VČSA 
Ervěnice do Jirkova nebylo opět nic 
lehkého, protože přesun narážel na 
různé potíže, ale hlavně narážel na od-
por několika málo jirkovských patrio-
tů, kteří měli naslouchače na tehdejším 
MěNV. Přesto se podařilo, že fotbalisté 
získali do bezplatného užívání hřiště 
nad pivovarem, lední hokej po dohodě 
s 1. ZDŠ hrál na školním hřišti - Kote-
ňáku. Zde rovněž začali hrát i volejba-
listé. Po dostavbě tělocvičny u 3. ZDŠ 
jsme měli k dispozici i tuto tělocvičnu, 
kde cvičily hlavně opět ženy pod ve-
dením náčelnice - učitelky Marty Mi-
kulecké. 

Přesun jednoty z Ervěnic do Jirkova 
a oživení činnosti nebylo samozřejmě 
dílem jednotlivce. Nesporné ovšem 
je, že největší podíl a největší zásluhy 
náleží bývalému dlouholetému předse-
dovi TJ VČSA Ervěnice – Miroslavu 
Hoškovi.

Ve zbývající pasáži J. Hampacher věnuje „několik řádek oddílům a odbo-
rům, které kdysi byly pod křídly tělovýchovné jednoty, ale z různých důvodů 
ukončily svoji činnost a zanikly.“ Jsou to: oddíl turistický a lyžařský, drama-
tický odbor, lední hokej, výrobní a opravárenské družstvo KRUŠNOSPORT 
a poznámky k nim nepostrádají zajímavé detaily i odraz doby - rivalitu mezi 
jirkovskými "starousedlíky" a nově příchozí soudržnou komunitou Ervěnic-
kých.  

K těmto zajímavých zmínkám bohužel chybí odpovídající fotodokumenta-
ce, bez níž by dlouhé pasáže textu byly příliš nepřehledné. Najdou se mezi 
čtenáři pamětníci - majitelé fotografi í zachycujících činnost ervěnických tu-
ristů, lyžařů, hokejistů, ochotníků či Krušnosportu? Pokud ano a zapůjčí je 
redakci, v některém z příštích čísel se můžeme k tomuto tématu vrátit.

Ervěničtí volejbalisté našli na počátku 60. let minulého století zázemí na škol-
ním hřišti 1. ZDŠ (dnes základní umělecká škola) v takzvaném Koteňáku. Kolik 
je ještě pamětníků, kteří znají původ tohoto neofi ciálního názvu, jenž je poctou 
jednomu obětavému sportovci a učiteli?

Osmadvacetiletá Michaela Koste-
lejová, zdravotní sestra z Jirkova, se 
účastnila fi nále celostátní soutěže Se-
stra Sympatie. Spolu s ostatními devíti 
fi nalistkami absolvovala slavnostní 
vyhlášení nejsympatičtější sestřičky 
v Praze v pátek 12. února. 

Do fi nále vstupovala v pořadí jako 
osmá. O postupu rozhodovaly hlasy 
poslané veřejností formou sms. „Vý-
hrou pro mě byla už jen ta možnost 
užít si slavnostní galavečer,“ podělila 
se o své dojmy Michaela Kostelejová. 

Reprezentantka Jirkova pracuje v 
soukromé fi rmě, která nabízí domácí 
zdravotní péči indikovanou lékařem. 
„Tato práce mě naplňuje a dělá šťast-
nou. Největším oceněním je pro mě 
spokojený a usměvavý klient,“ uvedla 
ve svém soutěžním profi lu. V soutěži 
ji podpořili nejen přátelé, ale právě i 
klienti. V prvním kole tak z padesáti 
sester postoupila díky jejich podpoře 
až do fi nální desítky. 

Zdravotní sestra ve videu, kterým 
se prezentovala, ukázala divákům své 
nejoblíbenější místo - zámek Červený 
hrádek. „Byl to krásný zážitek. Starali 
se o nás kadeřníci, vizážisti, organizá-
toři... Měla jsem půjčené šaty z jirkov-

ské svatební agentury Hany Jechové, a 
tak jsem byla na jeden večer za prin-

Podáváte přiznání k dani z příjmů?
V informačním centru v Kostelní ulici v pondělí 14. a 21. března a ve 

středu 23. března, vždy od 13:30 do 16:30 hodin, budou ochotné pracovnice 
Finančního úřadu v Chomutově. Přijďte se poradit, jak to udělat správně..

⇒V hlavě: čt 18. 2. od 10 hodin ve 2D
⇒ Deadpool: čt 18. 2. od 17:30
⇒ Rodinný fi lm: čt 18. 2. od 20 hodin, st 24. 2. od 17:30, st 9. 3. od 20 hodin
⇒ Gangster Ka: pá 19. 2. od 9 hodin, pá 4. 3. od 9 hodin
⇒ Do posledního dechu: pá 19. 2. od 17:30 ve 3D
⇒ Zoolander 2: pá 19. 2. od 20 hodin, so 20. 2. od 17:30, st 24. 2. od 20 hodin, pá 26. 2. 
od 17:30, pá 4. 3. od 20 hodin
⇒ Robinson Crusoe: so 20. 2. ve 2D a ne 21. 2. ve 3D, vždy od 15 hodin
13 hodin: Tajní vojáci z Benghází: ne 21. 2. od 17:30
⇒ Řachanda: čt 25. 2. od 17:30, so 27. 2. od 15 hodin
⇒ Brooklyn: čt 25. 2. od 20 hodin
⇒ Bohové Egypta: pá 26. 2. od 20 hodin a so 27. 2. od 17:30 vždy ve 3D, ne 28. 2. od 17:30 
ve 2D, so 12. 3. od 17:30 ve 3D, so 5. 3. od 17:30 ve 3D 
⇒ Padesátka: so 27. 2. od 20 hodin
⇒ Sněhová královna 2: ne 28. 2. od 15 hodin ve 3D
⇒ Decibely lásky: st 2. 3. od 17:30
⇒ Osm hrozných: st 2. 3. od 20 hodin, ne 6. 3. od 17:30
⇒ Brooklyn: čt 3. 3. od 17:30
⇒ Ave, Caesar!: čt 3. 3. od 20 hodin, st 9. 3. od 17:30
⇒ Lída Baarová: pá 4. 3. od 17:30
⇒ Hodný dinosaurus: so 5. 3. ve 2D, ne 6. 3. ve 3D, vždy od 15 hodin
⇒ REVENANT Zmrtvýchvstání: so 5. 3. od 20 hodin
⇒ Expediční kamera: čt 10. 3. od 17:30 beseda s Pavlem Svobodou - Peru
⇒ Série Divergence: Aliance: pá 11. 3. od 17 hodin, so 12. 3. od 20 hodin
⇒ Rudý kapitán: pá 11. 3. od 20 hodin, ne 13. 3. od 17:30
⇒ Zootropolis: Město zvířat: so 12. 3. ve 2D a ne 13. 3. ve 3D, vždy od 15 hodin

ceznu, za což děkuji všem, kteří mě 
podpořili,“ dodává na závěr.  (ed)
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20. 2.    1. liga junioři Odolena Voda 10:00 + 14:00
27. 2.    KP starší žákyně mistrovský turnaj                9:00
27. 2.    1. liga juniorky Náchod 10:00 + 14:00
28. 2.    KP kadetky VSK Spartak Děčín 10:00 + 14:00
  5. 3.    2. liga ženy A Spartak Děčín 10:00 + 14:00
  6. 3.    KP kadetky VK Šanov Teplice 10:00 + 14:00
12. 3.    2. liga muži A Modřany Praha 10:00 + 14:00
12. 3.    KP muži B VK Litvínov 12:00 + 16:00
19. 3.    1. liga junioři SKV Ústí n. L. 10:00 + 14:00
19. 3.    2. liga ženy A Chabařovice 10:00 + 14:00
19. 3.    1. liga juniorky Turnov 12:00 + 16:00
20. 3.    KP kadeti+žáci mistrovský turnaj                9:00
20. 3.    KP kadetky SKP Sever Ústí n. L. 10:00 + 14:00

místo: tělocvična Základní školy Krušnohorská - Jirkov

datum kategorie název družstva hostí                čas

Domácí mistrovská utkání 
Volejbalového klubu Jirkov - Ervěnice

Po odehrání turnaje a závěrečném 
ocenění těch nejúspěšnějších došlo 
také na společné foto. Na něm nechy-
běli ani  "trenéři" - učitelé a organizá-
toři.                         Foto Luboš Mizun

Závody v boulderingu, to je rušná atmosféra a lezci či lezkyně leckdy v pozicích popírajících gravitaci. ▲ V popředí 
lídr průběžného pořadí Lukáš Skála, ▼ domácí Míša Kalová, které vede kategorii žen.   Foto Luboš Mizun, archiv LAJ

Seriál závodů v boulderingu je v půlce

V Jirkově se narodila nová soutěž - Školní fotbalová liga mládeže

Domácí mistrovská utkání 
Klubu stolního tenisu Jirkov

místo: kryt CO u Základní školy Krušnohorská - Jirkov

datum kategorie název družstva hostí čas

27. 2.   3. liga muži  SKST Baník Most A 15:00
28. 2.   3. liga muži  TTC Litoměřice B 10:00
  5. 3.   divize muži B SKP Ústí n. L. A 16:00
  6. 3.   divize muži B  SKST Baník Most C 10:00
12. 3.   2. liga ženy A SKST Děčín A 10:00
12. 3.  2. liga ženy A SKP Ústí nad Labem B  15:30
  2. 4.  divize muži B TTC Roudnice n. L. A 16:00
  3. 4.  divize muži B TTC Litvínov A 10:00

Nejlepší "minivolejbalisté" postupují na kraj
Jsou to: 1. Zuzana Bučková + Barbora 
Ledvinová (ZŠ Krušnohorská), 2. Petr 
Baťha + Hynek Kočí (ZŠ Budovatelů), 
3. Karolína Kapušová + Františka Seč-
kářová (ZŠ Nerudova), 4. Vojta Průša 
+ Robert Balog (Nerudova) 5. Barbora 
Kynclová + Eliška Babková (Nerudo-
va), 6. Martina Vaňourková + Veronika 
Fučíková (Budovatelů).                 (zh)

Poslední lednový pátek proběhlo dal-
ší kolo soutěže nazvané podle místa 
svého konání - Lezecká aréna Jirkov 
Bouldering Session. Bouldering je le-
zení po nízkých skalách bez lana, ne-
zřídka s převisem, v posledních letech 
se rozšiřuje i po umělých stěnách. Jed-
na „bouldrovka“ je také v jirkovské 
aréně.

Na konci roku 2015 byla v Jirkově 
založena Školní fotbalová liga mlá-
deže. Cílem této soutěže je propaga-
ce sportu mezi dětmi. Zároveň chce 
dětem ukázat možnosti využívání 
volného času zapojením do různých 
sportovních kolektivů. Turnajů se mo-
hou zúčastnit jak chlapci, tak i děvčata. 
Soutěže jsou určené pro všechny čtyři 
školy ve městě a dvě přespolní - ZŠ ve  
Strupčicích a v Chomutově na Písečné, 
kterou navštěvují i jirkovské děti. 

Organizátoři připravují halovou ligu 
pro dvě kategorie: pro 1. až 3. třídu 
a 4. až 5. třídu v nově otevřených ha-
lách v Jirkově a ve Strupčicích a dále 
venkovní turnaje pro starší žáky 6. až 
7. a 8. až 9. tříd na trávě SK Ervěnice 
- Jirkov. Velké poděkování za podpo-
ru patří městu Jirkov a obci Strupčice. 
Jirkovští poskytli fi nanční podporu na 
zakoupení pomůcek a zajištění cen. 
Organizátoři soutěží věří, že se podaří 

dostat je do povědomí dětí, aby se tur-
naje staly pro všechny tradicí.

První dospěla do konce halová sou-
těž v kategorii 1. až 3. tříd, která vy-
vrcholila v pátek 5. února turnajem 
v tělocvičně ZŠ Krušnohorská. „Po-

slední turnaj ukázal, že žáci si postup-
ně na hru v hale zvykají a svoji hru 
zlepšují,“ uvedl jeden z organizátorů 
Jaroslav Hašek. „Viděli jsme dramatic-
ká střetnutí, k nim patřil i zápas o třetí 
místo, ve kterém žáci ze Studentské 
porazili Strupčice nejtěsnějším pomě-
rem 1:0.“ 

Také fi nále bylo podle Haška velmi 
povedené. Týmy domácí školy a hostů 
z Písečné odehrály bezgólové utkání 
a teprve dramatický penaltový rozstřel 
rozhodl o vítězství Chomutovských. 
Nejlepším střelcem celé ligy byl vy-
hlášen Ondřej Nutil ze ZŠ Písečná s 11 
góly, nejlepším brankářem Jiří Horva-
th ze ZŠ Krušnohorská.

Soutěž bude pokračovat pro kategorii 
4. až 5. tříd, a to v hale ve Strupčicích 
(koncem února) a závěrečným turna-
jem, 11. března, opět na Krušnohor-
ské.                                           (jh/lm)

Pořadí prvního ročníku Školní 
fotbalové ligy mládeže Jirkov, 

kategorie 1. - 3 . tříd
---------------------------------------
1. ZŠ Písečná Chomutov
2. ZŠ Krušnohorská Jirkov
3. ZŠ Studentská Jirkov
4. ZŠ Strupčice
5. ZŠ Nerudova Jirkov
6. ZŠ Budovatelů Jirkov

LAJ Bouldering Session je série 
deseti závodů pro muže i ženy, které 
probíhají od září do června. Po závodě 
v každém měsíci jsou odměněni cena-
mi tři nejlepší, ale o celkovém vítězi se 
rozhodne až po sečtení všech výsledků 
na poslední červnové akci. 

„Žádná předběžná registrace není, 
prostě přijdete v den závodu v čase od 
pěti do devíti hodin a zalezete si,“ vy-
světluje Jaroslav Zástěra ml., jeden z or-
ganizátorů soutěže, a vzápětí se vrací 
k zatím poslednímu závodu. „Tohle 
bylo už páté kolo druhého ročníku. Pro 
nás je potěšitelné, že se s každým ko-
lem zvyšuje účast. Jezdí sem závodníci 
z celých Čech a užívají si tu nejen kva-
litní cesty, ale i příjemnou a přátelskou 
atmosféru, kterou aréna nabízí.“

Po každém klání je připravená živá 
hudba, která nejen zpříjemní probrané 
zážitky z přelezených cest, ale také 
napomáhá při vytváření nových přátel-
ství a spřádání plánů na další cesty.

Pátého kola se zúčastnilo 42 závod-
níků. Bouldering je sport lákající pře-
devším mladé, tomu také odpovídá 
věkový rozptyl závodníků. Nejmladší 
závodnici bylo teprve 10 let, nejstarší  
37 let. 

Stupně vítězů obsadili - kategorie 
mužů: 1. Martin Tomášek, 2. Lukáš 
Skála, 3. Kwetak Pha, kategorie žen: 
1. Jitka Hejhalova, 2. Míša Kalová, 
3. Martina Nosková. Průběžným vý-
sledkům dominují Lukáš Skála a Míša 
Kalová, která je členkou lezeckého 
kroužku jirkovské arény.           (jz/lm)

Volejbalový klub Jirkov – Ervěnice 
ve spolupráci s dalšími organizacemi 
uspořádal 25. ledna další okresní tur-
naj pro žáky 1. stupně v minivolejba-
le. Turnaj se uskutečnil ve sportovní 
hale na ZŠ Krušnohorská a zúčastnilo 
se ho 16 družstev ze všech čtyř jir-
kovských škol. Šest nejúspěšnějších 
dvojic postoupilo do krajského kola. 


	JN 2-2016 eva
	JN2-2016 PO


<<
  /ASCII85EncodePages false
  /AllowTransparency false
  /AutoPositionEPSFiles true
  /AutoRotatePages /None
  /Binding /Left
  /CalGrayProfile (Dot Gain 20%)
  /CalRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CalCMYKProfile (U.S. Web Coated \050SWOP\051 v2)
  /sRGBProfile (sRGB IEC61966-2.1)
  /CannotEmbedFontPolicy /Error
  /CompatibilityLevel 1.4
  /CompressObjects /Tags
  /CompressPages true
  /ConvertImagesToIndexed true
  /PassThroughJPEGImages true
  /CreateJobTicket false
  /DefaultRenderingIntent /Default
  /DetectBlends true
  /DetectCurves 0.0000
  /ColorConversionStrategy /CMYK
  /DoThumbnails false
  /EmbedAllFonts true
  /EmbedOpenType false
  /ParseICCProfilesInComments true
  /EmbedJobOptions true
  /DSCReportingLevel 0
  /EmitDSCWarnings false
  /EndPage -1
  /ImageMemory 1048576
  /LockDistillerParams false
  /MaxSubsetPct 100
  /Optimize true
  /OPM 1
  /ParseDSCComments true
  /ParseDSCCommentsForDocInfo true
  /PreserveCopyPage true
  /PreserveDICMYKValues true
  /PreserveEPSInfo true
  /PreserveFlatness true
  /PreserveHalftoneInfo false
  /PreserveOPIComments true
  /PreserveOverprintSettings true
  /StartPage 1
  /SubsetFonts true
  /TransferFunctionInfo /Apply
  /UCRandBGInfo /Preserve
  /UsePrologue false
  /ColorSettingsFile ()
  /AlwaysEmbed [ true
  ]
  /NeverEmbed [ true
  ]
  /AntiAliasColorImages false
  /CropColorImages true
  /ColorImageMinResolution 300
  /ColorImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleColorImages true
  /ColorImageDownsampleType /Bicubic
  /ColorImageResolution 300
  /ColorImageDepth -1
  /ColorImageMinDownsampleDepth 1
  /ColorImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeColorImages true
  /ColorImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterColorImages true
  /ColorImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /ColorACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /ColorImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000ColorACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000ColorImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasGrayImages false
  /CropGrayImages true
  /GrayImageMinResolution 300
  /GrayImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleGrayImages true
  /GrayImageDownsampleType /Bicubic
  /GrayImageResolution 300
  /GrayImageDepth -1
  /GrayImageMinDownsampleDepth 2
  /GrayImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeGrayImages true
  /GrayImageFilter /DCTEncode
  /AutoFilterGrayImages true
  /GrayImageAutoFilterStrategy /JPEG
  /GrayACSImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /GrayImageDict <<
    /QFactor 0.15
    /HSamples [1 1 1 1] /VSamples [1 1 1 1]
  >>
  /JPEG2000GrayACSImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /JPEG2000GrayImageDict <<
    /TileWidth 256
    /TileHeight 256
    /Quality 30
  >>
  /AntiAliasMonoImages false
  /CropMonoImages true
  /MonoImageMinResolution 1200
  /MonoImageMinResolutionPolicy /OK
  /DownsampleMonoImages true
  /MonoImageDownsampleType /Bicubic
  /MonoImageResolution 1200
  /MonoImageDepth -1
  /MonoImageDownsampleThreshold 1.50000
  /EncodeMonoImages true
  /MonoImageFilter /CCITTFaxEncode
  /MonoImageDict <<
    /K -1
  >>
  /AllowPSXObjects false
  /CheckCompliance [
    /None
  ]
  /PDFX1aCheck false
  /PDFX3Check false
  /PDFXCompliantPDFOnly false
  /PDFXNoTrimBoxError true
  /PDFXTrimBoxToMediaBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXSetBleedBoxToMediaBox true
  /PDFXBleedBoxToTrimBoxOffset [
    0.00000
    0.00000
    0.00000
    0.00000
  ]
  /PDFXOutputIntentProfile ()
  /PDFXOutputConditionIdentifier ()
  /PDFXOutputCondition ()
  /PDFXRegistryName ()
  /PDFXTrapped /False

  /CreateJDFFile false
  /Description <<

    /BGR <>
    /CHS <FEFF4f7f75288fd94e9b8bbe5b9a521b5efa7684002000410064006f006200650020005000440046002065876863900275284e8e9ad88d2891cf76845370524d53705237300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c676562535f00521b5efa768400200050004400460020658768633002>
    /CHT <FEFF4f7f752890194e9b8a2d7f6e5efa7acb7684002000410064006f006200650020005000440046002065874ef69069752865bc9ad854c18cea76845370524d5370523786557406300260a853ef4ee54f7f75280020004100630072006f0062006100740020548c002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee553ca66f49ad87248672c4f86958b555f5df25efa7acb76840020005000440046002065874ef63002>
    /CZE <>
    /DAN <>
    /DEU <>
    /ESP <>
    /ETI <>
    /FRA <>
    /GRE <>

    /HRV (Za stvaranje Adobe PDF dokumenata najpogodnijih za visokokvalitetni ispis prije tiskanja koristite ove postavke.  Stvoreni PDF dokumenti mogu se otvoriti Acrobat i Adobe Reader 5.0 i kasnijim verzijama.)
    /HUN <>
    /ITA <>
    /JPN <FEFF9ad854c18cea306a30d730ea30d730ec30b951fa529b7528002000410064006f0062006500200050004400460020658766f8306e4f5c6210306b4f7f75283057307e305930023053306e8a2d5b9a30674f5c62103055308c305f0020005000440046002030d530a130a430eb306f3001004100630072006f0062006100740020304a30883073002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e003000204ee5964d3067958b304f30533068304c3067304d307e305930023053306e8a2d5b9a306b306f30d530a930f330c8306e57cb30818fbc307f304c5fc59808306730593002>
    /KOR <FEFFc7740020c124c815c7440020c0acc6a9d558c5ec0020ace0d488c9c80020c2dcd5d80020c778c1c4c5d00020ac00c7a50020c801d569d55c002000410064006f0062006500200050004400460020bb38c11cb97c0020c791c131d569b2c8b2e4002e0020c774b807ac8c0020c791c131b41c00200050004400460020bb38c11cb2940020004100630072006f0062006100740020bc0f002000410064006f00620065002000520065006100640065007200200035002e00300020c774c0c1c5d0c11c0020c5f40020c2180020c788c2b5b2c8b2e4002e>
    /LTH <>
    /LVI <>
    /NLD (Gebruik deze instellingen om Adobe PDF-documenten te maken die zijn geoptimaliseerd voor prepress-afdrukken van hoge kwaliteit. De gemaakte PDF-documenten kunnen worden geopend met Acrobat en Adobe Reader 5.0 en hoger.)
    /NOR <>
    /POL <>
    /PTB <>
    /RUM <>
    /RUS <>
    /SKY <>
    /SLV <>
    /SUO <>
    /SVE <>
    /TUR <>
    /UKR <>
    /ENU (Use these settings to create Adobe PDF documents best suited for high-quality prepress printing.  Created PDF documents can be opened with Acrobat and Adobe Reader 5.0 and later.)
  >>
  /Namespace [
    (Adobe)
    (Common)
    (1.0)
  ]
  /OtherNamespaces [
    <<
      /AsReaderSpreads false
      /CropImagesToFrames true
      /ErrorControl /WarnAndContinue
      /FlattenerIgnoreSpreadOverrides false
      /IncludeGuidesGrids false
      /IncludeNonPrinting false
      /IncludeSlug false
      /Namespace [
        (Adobe)
        (InDesign)
        (4.0)
      ]
      /OmitPlacedBitmaps false
      /OmitPlacedEPS false
      /OmitPlacedPDF false
      /SimulateOverprint /Legacy
    >>
    <<
      /AddBleedMarks false
      /AddColorBars false
      /AddCropMarks false
      /AddPageInfo false
      /AddRegMarks false
      /ConvertColors /ConvertToCMYK
      /DestinationProfileName ()
      /DestinationProfileSelector /DocumentCMYK
      /Downsample16BitImages true
      /FlattenerPreset <<
        /PresetSelector /MediumResolution
      >>
      /FormElements false
      /GenerateStructure false
      /IncludeBookmarks false
      /IncludeHyperlinks false
      /IncludeInteractive false
      /IncludeLayers false
      /IncludeProfiles false
      /MultimediaHandling /UseObjectSettings
      /Namespace [
        (Adobe)
        (CreativeSuite)
        (2.0)
      ]
      /PDFXOutputIntentProfileSelector /DocumentCMYK
      /PreserveEditing true
      /UntaggedCMYKHandling /LeaveUntagged
      /UntaggedRGBHandling /UseDocumentProfile
      /UseDocumentBleed false
    >>
  ]
>> setdistillerparams
<<
  /HWResolution [2400 2400]
  /PageSize [612.000 792.000]
>> setpagedevice


